
Coordinació Districtes

Acta aprovada a la sessió 3/2022 del Consell. Signada digitalment per la regidora
Patrícia Reche Martínez en data 19 d’octubre de 2022

ACTA DE LA SESSIÓ DEL CONSELL MUNICIPAL DEL DISTRICTE 5

Núm.: 2/2022
Caràcter: ORDINÀRIA
Data: 11 de juliol de 2022
Horari: De 18 h a 20,30 h
Lloc: Centre Cívic Avel·lí Estrenjer

Hi assisteixen:

Patricia Reche Martínez Presidenta

Carlota Menéndez Plans Representant Grup Municipal PSC

Ivonne Ortiz de Zarate Representant Grup Municipal Junts per Terrassa

Laura Poyatos Sánchez Representant Grup Municipal Tot per Terrassa

Juan Alfonso Fagúndez Mezquita Representant AV Casc Antic Can Boada

Assumpció Solé Sala Representant AV Sant Pere

José Miguel Sanz Martínez Representant suplent AV Torrent d'en Pere Parres

Susanna Pérez Muñoz Representant Associació comerciants

Marta Cortadas Camats Representant AS d'entitats educatives

Alfonso Morales Herrerias Representant AS d'entitats de gent gran

Montserrat Lao Gómez Representant AS d'entitats socioassistencials

Ramón Costa Palet Representant AS d'entitats socioassistencials

Jaume Casas Ortega Veí barri Can Boada Casc Antic

Membres excusats:

Arturo Sánchez Carretero Representant Grup Municipal ERC-MES

Antonio Amate  Martínez Representant AV  Can Boada del Pi

Luís García Mullor Representant AV Pla del Bon Aire

José Francisco Navajas Adán Representant AV Grups Gibraltar-Pl Lluís Companys

Jennifer Sánchez Hernández Representant AV El Molinot

Piedad Romera Viturtia Representant AS d’entitats de dones

Mikel Berga Roca Representant AS d'entitats de lleure

Xavier Tardà Massana Representant  AV Can Gonteres

Membres absents:

Salvador Esquius i Argilés Representant AV Can Roca

Pere Alsina de Haro Representant AV Poble Nou - Zona Esportiva

També hi assisteixen:

Teresa Buch Llorach Directora de Serveis d’Educació

José Luis Fernández García Sotsinpector de Policia 

Jordi Chueca Abanco Cap del Servei d’Espais Verds i Biodiversitat Urbana

Isabel Fernández Lázaro Secretària
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Ordre del dia

1. Aprovació de l’acta Consell Municipal del dia 16 de març de 2022
2. Presentació de la selecció de les propostes del procés participatiu «Amb tu, millorem la

vida del barri. Per una ciutat saludable»
3. Informacions de Presidència
4. Precs i preguntes
5. Consultes de la ciutadania

Desenvolupament de la sessió

1. Aprovació de l’acta Consell Municipal del dia 16 de març de 2022

Obre la sessió la presidenta del Consell la senyora Patrícia Reche Martínez, explica que es la
regidora de Seguretat i Protecció Civil de l’Ajuntament de Terrassa i la presidenta del Districte
5. Diu que és el seu primer consell i dona les gràcies a tots els consellers i conselleres per la
seva  assistència. Explica la seva trajectòria  professional al districte 2. Pregunta si hi ha alguna
esmena a fer a l’acta de l’ anterior reunió del Consell Municipal de Districte. Com no hi ha cap,
s’aprova  l’acta.

2. Presentació de la selecció de les propostes del procés participatiu «Amb tu, millorem
la vida del barri. Per una ciutat saludable»

La presidenta del consell obre aquest punt de l’ordre del dia.

Es presenten la selecció de les propostes del procés participatiu "Amb tu, millorem la vida del
barri. Per una ciutat saludable». 

Recordem una mica d’on venim. 

A l’octubre de l’any passat es va acordar portar a terme un procés participatiu que tenia dos
objectius destacats:

1.- Potenciar la participació de la ciutadania, entitats i col·lectius per aconseguir uns barris i una
ciutat més saludables pensats de manera col·lectiva, passant de la perspectiva individual a una
mirada compartida en el marc dels consells de districte.

2.- Enfortir el paper dels Consells municipals de districte, donar-los a conèixer a la ciutadania i
constituir-los com a espais de deliberació i construcció col·lectiva de propostes ciutadanes.

Al novembre i desembre de 2021 la ciutadania va presentar un total de 134 propostes per al
conjunt dels districtes, de les quals 105 van passar a la fase de construcció col·lectiva. El mes
de març i fruit de la construcció col·lectiva, vau poder votar cadascuna de les 19 propostes del
districte 5 i les vau ordenar per nombre de suports.

Aquesta priorització es va elevar al govern municipal que va emetre un dictamen i avui els
serveis municipals implicats en cadascuna de les propostes ens venen a explicar els detalls de
la seva execució. 

Dir-vos que el govern municipal ha decidit uns criteris comuns per a tots els districtes a l’hora
d’aprovar les prioritzacions:

Que fossin 4 per districte, o sigui el mateix nombre de propostes per a tots els districtes i que
tinguessin un mínim del 10% de suports.

En el cas del Districte 5, les 4 propostes aprovades són les següents que podeu veure en
pantalla i que evidentment coincideixen amb la priorització que es va fer.
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Proposta 1:  Millorar la seguretat als barris (7 Vots- 17,5%)

Descripció:

Posar en marxa les patrulles de policia municipal de barri a peu. Això significaria que un binomi
hauria de patrullar durant el dia, tarda i nit  pel barri. Hauria d'haver-hi diversos binomis per fer
aquesta tasca. La funció dels binomis seria donar seguretat als barris. Es demana fer una prova
pilot al barri de Sant Pere.

El Sr. José Luis Fernández explica com està actualment organitzada la policia i com es vol
assolir la millora de la seguretat del barri i la millora del servei a tota  la ciutat de Terrassa. 

Actualment hi ha una plantilla de 200 policies repartits en diferents divisions i un reforç de la
policia de barri del torn de tarda. Hi ha torn de matins, de tarda i de nit de forma genèrica i
tenim aquest torn de tarda de la policia de barri  que d’alguna manera pot arribar allà on la
policia de barri  no pot arribar. Es va detectar que hi havia molts requeriments per part dels
ciutadans a la franja de la tarda i la policia de barri, pel seu horari, no podia arribar a atendre
aquest tipus de servei. S’està en un preprocès de creació de places, se n’han de crear 45, ja
s’ha  fet  el  primer  l’examen  i  si  tot  va  bé  l’any  vinent  tindrem aquest  reforç que  serà  la
incorporació més  gran  que  ha  tingut  la  policia  municipal  de  Terrassa  en  la  seva  història.
D’aquestes 45 incorporacions esperem que hi hagi un contingent de companys que ja tinguin
l’escola  de policia feta, això voldria dir que al setembre o octubre ja tindríem el reforç d’aquest
torn de tarda on hi havia més problema per la falta de personal.

Es  formulen  diferents  preguntes  al  respecte  de  la  situació  de  la  policia  de  barri  que  els
sotsinspector aclareix, s’emfatitza en la importància que se li vol donar altre cop a la policia de
barri. La policia de Terrassa com a dotació te 30 policies al torn de  matí, 30 al torn de tarda i 30
al torn de nit, que son  la base del patrullatge. Actualment hi ha una policia de barri que fa de 8h
del matí a la 13h i de 16h a 19,30h, s’ha valorat que cal ampliar aquest i actualment hi ha la
figura de coordinació entre les diferents unitats.

Es descriu la situació policial als barris del Districte 5, es tracta d’un districte molt tranquil sense
massa problemes de seguretat i el que es produeix són més temes d’incivisme.

Davant  de la  pregunta  formulada pel  Sr.  Morales sobre quin  seria  el  sostre  necessari  per
abastir una ciutat del nivell de terrassa? Encara ens quedem curts? On ens quedem aquest
increment de personal, el Sr. Fernández respon:

L'objectiu és que el futur passi per la policia de barri, una mica la d’arribar a tot arreu, per això
anem incrementant. 45 és una promoció que no sé com la podrà assumir la ciutat, hi ha la part
tècnica, la part material i la part filosòfica que és molt important. Volem un perfil de persona de
policia, el 95% de la nostra feina es tractar amb gent «normal». Hem d'anar solucionant el que
la  gent  ens demana que és  la  problemàtica diària,  tema de contenidors,  de convivència...
Comptarem en un futur amb 275 que és el que el nostre pla director parlava. Amb 275 es pot
treballar i es pot fer. L'objectiu és tenir una policia de barri molta i molt potent que arriba a tot
arreu, tan de bo poguéssim tenir una policia de barri al Molinot, també als disseminats. Hi ha
necessitats ara s'han jubilat 3 de cop a la nit, això requereix que hem de posar 3 policies a la
nit, no podem deixar la nit sense policia cal anar sempre reestructurant.

Davant la pregunta sobre la figura dels Agents Cívics formulada per la Sra. Solé fent èmfasi en
la feina que han fet a diferents barris ja que sabien els punts conflictius i que feien una feina
propera, coneixien a la població de cada barri i en un moment donat podien solucionar molts
problemes. A més estaven connectades a totes les associacions de veïns tenien lligam amb
tothom. El senyor José Luis Fernández explica que una de les persones que feia d’agent cívic
està ara a la policia de barri que s’ha aprofitat aquest bagatge professional. Aquest buit que es
va deixar d'agents cívics es vol completar amb la nova unitat, que són 6 policies que fan una
mica aquesta feina. 
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Es recull tota la informació a traves de la URMEC que és un policia per districte i aquest agent
rep tota la informació i, amb la caporal de tarda, es fa la distribució d'informació i es decideix on
s’ha d’actuar. Està funcionant molt bé, però encara portem pocs mesos i els canvis costen.

També es fa esment  per part del Sr. Morales de la previsió de jubilacions per tal que no passi
com anys enrere quan es van jubilar tants agents de cop i es demana que es tinguin en compte
de cara al futur i que es tingui present com es farà.

A continuació el Sr. Fernández procedeix a l’explicació de la proposta 2

Proposta 2: Campanya de sensibilització envers patinets elèctrics i bicicletes  (4 vots-
10%)

Descripció:

Desenvolupar  una  campanya,  la  qual  tingui  per  objectiu  sensibilitzar  als  terrassencs  i
terrassenques que els patinets i  bicicletes no poden anar per vies peatonals, voreres o en
contra  direcció.  També sobre altres conductes de risc,  com és anar dues persones en un
patinet, escoltant música o parlant per telèfon.

El Sr. Fernández descriu un estudi de les infraccions que s’han denunciat des de l’any 2021
que és quan es va iniciar la campanya. El tema dels patinets elèctrics és un tema recurrent allà
on anem, la ciutadania demana informació i vol saber una mica  que passa amb el tema dels
patins que van per tot arreu, vorera, contra direcció, no respecten els semàfors, no respecten la
gent gran, una mica de tot. S’han fet campanyes i s'han posat 1299 denuncies  des de l'octubre
de l'any passat i no portem ni un any. Normalment ho fa la policia de barri am la unitat motorista
perquè fer aquesta campanya amb cotxe és complicat amb el tema dels monopatins. 

Al districte 5 s’han posat 145 denuncies una mica més, que no és un nombre molt elevat, però
en principi estem al barri,  denunciant, estem en campanya, estem intentant que això minvi.
Creiem que és una moda i  passarà, com quan van obligar el casc, arribarà un moment que la
gent començarà a complir la llei i la precaució.

El Sr. Fernández respon a les preguntes sobre assegurances, us del casc...etc, cal encara
regular certs aspectes, en la seva opinió, serà un procés on arribarà un moment que la mateixa
llei dirà que tot el que és seguretat passiva, si han de portar casc i guants. Això ha arribat de
nou i l'adaptació costa una mica, pensàvem que això es pairia bé, però està costant, això d'anar
qualsevol  sense  una  llicencia  de  conducció  de  ciclomotor  compres  un  monopatí  i  pugui
circular...la ciutat encara ho ha de pair.

La  senyora  Patrícia  Reche  afegeix  en  relació  a  aquesta  proposta,  que  les  campanyes
normalment és fan a escoles i instituts perquè per estadística qui més ho utilitza són els joves i
adolescents a la primera etapa de la pubertat. S’ha decidit que totes les infografies i informació
de la campanya no es fessin només a escoles i instituts, també la rebreu les associacions de
veïns perquè arribi  a tothom l'impacte de tot el que està fent la policia a escoles instituts i
també vagi també a altres entitats. Ara veiem que es un conflicte que hi ha, tot i que sigui una
millora i s'intenta fer una mica més de conscienciació. El que farem és enviar-ho a totes les
entitats hi  hagi o no infants i  adolescents,  els adults ens movem per tot  arreu que hi  hagi
aquesta informació per tot arreu. S’acabarà de preparar i es farà arribar. 

Proposta 3:  Patis oberts a l’Escola de la Roda (7 Vots- 17,5 %) 

Descripció: 

Obrir els patis de l’Escola de la Roda tot l’any per oferir pistes de basquet i futbol d’accés lliure.
Hi  ha  zones  com el  parc  d'Andalusia,  Parc  del  Pla  de  la  font  l'apotecari,  parc  del  Nord,
Vallaparadís, plaça Vicenç Ferrer, o plaça Rosa on molts nens/es van a jugar però manquen
espais de joc esportiu. A l'estiu, les escoles que formen part del projecte de patis oberts estan
molt a les rodalies i  es troben lluny per anar i  tornar per una estona. Idealment estaria be
instal·lar  al  parc unes cistelles i  porteries,  hi  ha molt  d'espai  per posar-n'hi,  però si  no fos
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possible, es proposa obrir el pati de l' escola la Roda tot l'any els caps de setmana. Es podria
començar per aquesta escola i estendre l’obertura a altres centres educatius.

Es passa la paraula a la Sra. Teresa Buch

Explica que a Terrassa hi ha més escoles que participen dels patis oberts com són Lanaspa,
Marià Galí, Roc Alabern, Font de l'Alba i Montserrat. S’inclouria aquest de La Roda com es va
demanar i ara des del Servei d’Educació es farà tot el procés de contractació per començar-los
a fer cap al maig juny i s’obriria el pati de l’escola La Roda. 

Que vol dir obrir el pati? El pati s’obre segurament els caps de setmana, i el Servei d’Educació
el que fa és cobrir el monitoratge que obre i tanca la porta i està una miqueta al cas. Tenim
altres patis que son artístics que són de hip-hop, patis de flamenc, aquest seria obrir perquè la
gent pugui anar a jugar i és probable que la Roda hagi de sectoritzar algun lloc perquè la gent
pugui anar al pati sense que no se’ns escapi per dins de l'escola. A les altres escoles que anem
l'objectiu es aquest.

Es va aclarir que per demanar obrir el pati d’una escola, no cal fer un procés participatiu, es va
explicar que no hi ha un procediment establert, en principi s’ha triat zones on no hi ha places al
voltant o no hi ha zones de joc, aquest és el motiu pel que es va decidir, en el seu moment,
obrir les escoles Montserrat o Font de l’Alba. 

Qualsevol escola pot demanar-ho, tot i que això no vol dir que es pugui fer perquè és un tema
pressupostari. A l’hora de prioritzar els patis que s’obren ho fem tenint en compte això, quin és
l’entorn que hi ha allà, si els infants i els joves no tenen cap lloc on anar es mes fàcil que es
prioritzi una escola .

Proposta 4:  Millorar la seguretat vial per vianants a la Plaça Lluís Companys (6 Vots-
15%)

Descripció:

Dins de la plaça Lluís Companys juguen nens, adolescents i joves a bàsquet i a futbol, ocupant
d’aquesta manera tot l’espai. Els vianants que passen per allà no s’hi troben segurs, ja que no
es pot travessar la plaça sense perill d’un cop de pilota. Es proposa delimitar algun sistema de
separació física de manera que quedin millor delimitats els usos de la plaça així com situar
elements de pintura  i senyalització explicant clarament els espais de vianants (per exemple
una franja d’un metre i mig al costat més extern de la plaça i icones explicatives). 

Es passa la paraula al Sr. Jordi Chueca

Explica l’actuació que es farà a la Plaça Lluís Companys que consisteix en marcar el terra de la
plaça Lluís Companys amb un pas de vorera com es fa als carrers on es dona prioritat a passar
per l’asfalt de manera que els vianants podran utilitzar aquest camí de manera prioritària a la
plaça. L’actuació es realitzarà la setmana entrant ja que va ser votada al Consell i aprovada per
l’equip de govern i és viable. Seran dues ratlles una de blanca i una de vermella amb uns ninots
d’homes a peu al començament i al final de Lluís Companys, perquè la gent que juguen a pilota
sense respectar la gent que passa per allà, vegin que allò és la vorera i hi passen persones a
peu. Com que és una contractació legalment de concurs s’ha de trucar a una empresa que ho
faci i s’ha trucat a Prodis que és el col·lectiu de discapacitats psíquics que fan la pintura vial de
terrassa. Es va fer el pressupost i es va aprovar. S’ha de programar i dependrà de la disponibili-
tat de Prodis per fer-ho, es una operació que en un matí està feta. 

Finalment per tancar aquest punt de l'ordre del dia, es recorda que es podrà seguir l'evolució de
l'execució de les propostes a la plataforma Participa Terrassa. També que està previst fer una
avaluació del procés. S’enviaran uns qüestionaris i es publicarà una memòria final del procés a
la Plataforma. 
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3. Informacions de presidència

La senyora Patrícia Reche explica que a les informacions de presidència hem afegit un punt a
l’ordre del dia proposat per l’AV Pere Parres.

El senyor José Miguel Sanz, exposa que el punt era per parlar del tema del CAP de Can Roca:

Ens trobem en una situació a la ciutat que l’assistència sanitària publica és bastant preocupant i
el  tema  de  Can  Roca  preocupa  encara  més.  L'altre  dia  hi  va  haver  una  reunió  amb  les
associacions de veïns del districte 5 i  6 per començar a treballar un pla de treball  d’aquest
tema. Avui estava veient la participació de Mútua de Terrassa a la junta de portaveus i m’ha
preocupat també sentir que el CAP de Can Roca no està obert perquè l'empresa constructora
no ho ha lliurat, però deia que l’Ajuntament tenia algun tipus d’informació en relació. 

M’agradaria saber quina informació té l’Ajuntament en relació a perquè això no està obert, i si
podeu confirmar que això no significa un increment de personal sanitari a la ciutat. Que sembla
ser que el que faran, és comptar amb el personal que tenen en altres caps per cobrir aquest, no
obriran els altres llocs i ens trobarem amb la mateixa situació.

La senyora Patrícia  Reche exposa que aquest  tema està  ara mateix  en boca de tothom i
sobretot els barris del districte que esteu mes afectats per la situació. Es un  tema que també
es va parlar a l’ultim Ple i va parlar tothom. Òbviament és un tema que preocupa que és una
competència i una responsabilitat que no ens pertoca, però òbviament està aquí a la ciutat. Jo
d’aquest tema no tinc informació, aquesta qüestió que preguntes concreta de que no s’ha obert
per aquesta qüestió de l’empresa i el tema del personal tampoc ho sé. Demanaré informació i
us  la  faré  arribar  a  la  gent  del  Districte.  Preguntaré  al  servei  i  la  regidoria  pertinent.  Us
informaré en quin moment està, tampoc sé si realment ells tenen la resposta. Ho preguntaré i
us informaré, perquè si que es cert que tot i que ve d’una competència superior hem de saber
en quin moment estan, per la gent que viu al barri. Dir-vos que òbviament al ple anterior i va
haver un posicionament per part de tots els grups municipals sobre aquesta qüestió. 

La senyora Isabel Fernández afegeix informació i explica que a nivell tècnic l'equip directiu que
gestionara  el CAP de Can Roca ha fet un acostament al Districte, estan d’acord amb que el
model mixt per ells tampoc és còmode, preferirien que hi hagues un sol model informàtic i són
els primers que també estarien en aquesta línia. 

Aquest equip directiu vol explicar la seva nova manera de treballar a la ciutadania del Districte
ja que no treballaran com un CAP funciona actualment sinó que volen incorporar tota aquesta
nova  metodologia  que  va  sortir  a  partir  de  la  pandèmia,  amb  seguiments  telefònics  i
personalitzats. 

Ens  demanaven  posar-se  en  contacte  amb  totes  les  entitats  del  districte  5  que  tinguin
rellevància i per fer una mica de taca d’oli amb el model de gestió que ells volen dur a terme. 

Després de vacances  es farà una sessió informativa perquè aquests equip de persones que
gestionaran  el  CAP  de  Can  Roca  puguin  donar-nos  la  informació  i  pugueu  fer  totes  les
preguntes i consultes que vosaltres necessiteu fer. Falta posar data i quan ho sabem us ho
farem arribar i estaríeu convidats.

La senyora Carlota Menéndez diu que també hi ha un tema pendent del Districte 5 que és la
biblioteca  que  fa  anys  que  estem esperant.  Llavors  no  sé  si  tens  mes  informació  si  s’ha
avançat?, si no s’ha avançat?. Es va iniciar en principi hi havia un lloc destinat havien aprovat
una ubicació, però no s’avança. Era una mica perquè estàs aquí ens podries donar informació
sobre aquest tema.

La senyora Patrícia Reche explica que el tema està igual que l'última  informació que es va
donar  i  es va  explicar  també en el  seu  moment,  suposo  que te  a  veure amb el  tema de
pressupostos, dels tempos, de en els temps que estem, suposo que en sou conscients de que
ara mateix tot increment de preus que s’han hagut de parar moltíssimes obres, algunes s’han
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parat  ja iniciades  i  algunes no s’han pogut  iniciar.  Estem en un moment  al  consistori  fent
reorganització i una mica de peripècies amb tot el que està passant i del tema de la biblioteca
no tinc més informació que la que heu tingut fins a dia d’avui.

La senyora Patrícia Reche ho preguntarem en quin moment es troba i  us traspassarem la
informació.

4. Precs i preguntes

El senyor José Miguel Sanz comenta que li sembla que és una pena que hi hagi pressupost per
arreglar una plaça, fent referència a la proposta abans tractada de la Plaça Lluís Companys de
les propostes del procés participatiu, i no per plantar uns arbres a Pere Parres, que no hi ha
pressupost per una cosa i si que hi ha pressupost per una altra. En tot cas sembla fatal que
l’Ajuntament talli arbres i després no els replanti o que vagi a tallar arbres a la plaça Cooperati-
va i desprès faci el que vulgui en relació a la idea original de la plaça.

Contenidors 

Hi ha una pregunta històrica que encara no te resposta. Que passa amb els contenidors que
cremen? Tinc la informació que abans aquests contenidors quan es cremaven deixaven el resi-
du just a sota del que era el contenidor i ara fan com un riu i que aquest riu baixa i està incan-
descent i si toca un neumàtic d’un cotxe crema el cotxe. Porto un any esbrinant si això és cert o
no i no hi ha manera de que ens donin informació. M’agradaria aprofitar si està aquesta infor-
mació i em pot donar alguna pista. 

Retirada de vehicles

També en relació al tema de retirada de vehicles dels barris ens trobem sempre als barris vehi-
cles que estan abandonats i que més a més porten molt de temps. L’altra dia vaig enviar a
l’Ajuntament  una foto d’un vehicle al carrer Balmes amb marques de Comillas que porta tres
adhesius, per  qui no sàpiga com funciona això, ve algú posa un adhesiu que diu al propietari té
un mes per retirar el vehicle o m’imagino posar-se en contacte amb l’Ajuntament per explicar
quina és la situació d’aquest vehicle. Va passar un mes i algú, sembla ser policia, perquè posa
la paraula policia va posar un segon adhesiu amb el mateix text que i s’obria un expedient ima-
gino que sancionador. Van passar tres mesos i algú, perquè no sé qui, va posar un tercer adhe-
siu i diu exactament el mateix. Vull dir 6 mesos en total i aquest vehicle encara està allà. Ja no
dic d’altres vehicles. Si la resposta és que el veí ha de fer de policia en el sentit de denunciar
aquestes situacions malament anem. Ho dic perquè alguna vegada, ho dic de bon rotllo, des
del districte quan anem denunciant alguna situació de la plaça Cooperativa perquè hi ha ocupa-
ció de la plaça se’ns diu aviseu a la guàrdia urbana i denuncieu. Ho sento jo no ho diria als ve -
ïns que ho facin sobretot en aquests tipus de situacions. Jo crec que tres avisos, una cosa està
fallant realment en el sistema i m'agradaria saber què és el que està passat.

Gronxador adaptat Plaça de la Cooperativa

Nosaltres tenim un contenciós amb l’Ajuntament amb el gronxador adaptat de la plaça Coope-
rativa, es va demanar un tipus de gronxador que va sortir d’un procés participatiu on concreta-
ment es diu gronxador adaptat a cadira de rodes, ho dic textualment. Ho vaig buscar a la pagi-
na de l’Ajuntament i hi diu això. El que tenim no és això. Continuem reivindicant que aquest pro-
cés participatiu del 2019 estaria bé tenir allò que va sortir d’aquell procés. 

Contaminació Ambiental

Per tercera vegada, l’Ajuntament diu que tenim contaminació ambiental, vaig demanar quin era
el tipus d’actuació prevista per part de l’Ajuntament en relació al districte per aquests temes. No
hi ha manera, sempre és la informació genèrica de la ciutat que el que fa és una anàlisis de la
situació, però no hi ha manera de saber com resoldrà això al districte i que farà l'Ajuntament per
canviar aquesta situació que encertadament diu que és un problema.
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Avinguda de les Arts

Volia també preguntar, encara que surt del meu barri, el tema de la continuïtat de l’avinguda
Béjar per arribar a la carretera de Rellinars que està tancat, tothom es pregunta i a mi em pre-
gunten sempre què és el que passa.

Wifi

També volia preguntar-vos quina política en relació al wifi té l'Ajuntament en relació la districte?
Perquè crec que hi havia una proposta que hi hagués wifi en aquest equipament. Ja està? Si es
un projecte. No ho se. 

Canal Districte 5

Després hi havia un altre tema relacionat amb el Canal 5e associatiu. L’altra dia vaig parlar amb
el vicepresident el Salvador Esquius i em va dir que coincidia amb mi en el sentit que aquell
projecte estava pensat per al moviment associatiu. Darrerament s’han penjat algunes noticies
que tenen a veure amb la Biblioteca, que no és una entitat, que és Ajuntament i per tant no ha
d’estar aquí, una altra cosa es que faci un projecte amb una associació i l’associació vulgui que
aquest projecte surti, però si es una informació com la biblioteca, l’Ajuntament té els seus ca-
nals i no hauria d’utilitzar el canal associatiu. Però a més a més, hi va haver un acte que no és
associatiu, que va ser quan van assassinar a aquelles dues veïnes de Terrassa i es va penjar
aquella informació, però no hi havia al darrera cap associació. Jo no entenc que estigui mala-
ment, el que estic dient es que el canal associatiu és un canal associatiu o si és imposat per
una associació jo no tinc cap problema però ha de ser imposat per l’associació, si hi hagues
una al darrera jo no diria absolutament res, però sinó hi ha una al darrera això em sembla mala-
ment.

La senyora Isabel Fernández explica que hi ha una comissió tècnica que es qui decideix que es
penja i que no en aquest canal. Es la comissió tècnica que ha de decidir que es penja i que no
es penja al Canal Associatiu del D5.

El senyor  José Miguel Sanz diu que el vicepresident del districte també opina com jo, la Sra
Isabel Fernández respon que com  com que forma part de la comissió tècnica, en parleu i deci-
diu el que considereu. El senyor José Miguel Sanz, diu que si és associatiu significa que son
les entitats les que envien la informació i no pas el districte qui posa aquestes notícies. La se-
nyora Isabel Fernández diu que està totalment d’acord, que ha de ser la comissió tècnica qui
decideix i no l’Ajuntament. 

La senyora Laura Poyatos considera que ningú parla a aquesta comissió i que no està funcio-
nant.

La senyora Isabel Fernández diu que això és un tema que caldrà valorar de cara a l’any vinent
si realment aquesta comissió tècnica està funcionant, si realment està complit am bels objectius
que es van proposar i si realment el canal o l’eina que es va decidir val la pena o no. Això és
una cosa que heu de valorar vosaltres, perquè és uns subvenció que va demanar la comissió
per dur a terme un projecte i sou vosaltres que heu de fer la valoració i decidir si el que s'està
fent és correcte, si no. Jo el que crec entendre és que el Sr, Sanz valora que és l’Ajuntament
que li diu al canal vull això o això altre? No és així? i si és això, al que et refereixes, no és així.

El senyor José Miguel Sanz ho afirma i concretament diu que aquell dia si, fent referència a la
publicació de la convocatòria de concentració contra la violència masclista arrel de l’assassinat
de les dues veïnes de Terrassa, que es va difondre pel canal del D5 i de les activitats que fa la
Biblioteca del D5.

La Sra Poyatos explica una mica el funcionament de les publicacions i els problemes que s’han
generat en alguna ocasió per desconeixement i considera que la comissió tècnica ha d’estar
més activa. 
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El senyor José Miguel Sanz reafirma que el problema, és no penjar res que no sigui associatiu. 

Plaça de la Cooperativa

Dues coses més només, una sembla ser que els veïns estan començant a viure a l’edifici  de la
plaça Cooperativa us volia preguntar si l’Ajuntament ja ha fet la recepció d’obra perquè hi ha
encara moltes mancances, si estan vivint ja heu donat permís. 

Per últim voldria explicar això del arbres d’abans. La plaça Cooperativa l’associació de veïns va
demanar tenim pocs bancs a la plaça, hi ha uns de formigó que no tenen per posar l’esquena.
Llavors es va demanar a l’Ajuntament, com ha fet en altres llocs, col·locar una fusta o una cosa
dividint el banc perquè la gent pugui seure. La resposta de l’Ajuntament és que ja hi ha prou
bancs a la plaça i que si es posa aquesta fusta es trenca el disseny original de la plaça. Per al -
tra banda, aquesta plaça té força arbres, amb la peculiaritat que estan plantats un si i un no
dels dos tipus que hi ha. Al fer l’edifici la constructora va trencar uns quants i autoritzada per
l’Ajuntament, la constructora ha plantat de nou els arbres no respectant, curiosament, la dicoto-
mia d’un si un no. La pregunta és si som capaços d’entendre que es pugui trencar el disseny
original amb els arbres però no amb els bancs per que la gent pugui seure còmodament? Res
més.

La senyora Patrícia Reche pren la paraula i comença amb el tema contenidors, passa la parau-
la al Sr. José Luis Fernández.

Contenidors 

El senyor José Luis Fernández explica que el tema contenidors són de plàstic i quan cremen si
hi ha una certa pendent comença a fer un regalim i tenim cotxes que es cremen. El que plante-
java exactament que era? El canvi de tipus de material o...?

El senyor José Miguel Sanz diu: la informació que tinc que abans quedava com un pastizal allà
i ara no, és més líquid, no preguntem pel tipus de plàstic. Jo el que demanava a l’Ajuntament es
si te aquesta informació i en tot cas hauria de tenir-la perquè ja fa un any que ho vaig comentar
i buscar sistemes per evitar que si hi ha cotxes aparcats just a sota de contenidors posar algun
element que eviti que aquest líquid que baixa arribi a un cotxe. Es tant senzill com posar alguna
coseta, encara que sigui de pedra. 

La senyora Isabel Fernández, diu que s’ha demanat la informació i ens consta que hi ha un in-
forme fet del tema, però m'està costant accedir a aquesta informació perquè per algun motiu
encara no deu estar tancat. Com que tenim aquí a la regidora de seguretat ella farà la consulta.
Sabem que si  que està en estudi  i  que la Lluïsa Melgares va fer una demanda justament
d’aquesta problemàtica, si. Però per els motius que sigui aquesta informació no ens ha arribat a
districtes.  

Retirada de vehicles

El senyor José Luis Fernández contesta sobre el tema de cotxes abandonats. La nostra orde-
nança acull un sistema de retirada que el titular del cotxe va en combinació amb qui denuncia
aquest vehicle, el primer culpable que tinguem els cotxes abandonats som tots, és tota la ciuta -
dania. Si que es cert que el temps és una mica llarg i una mica complex. Ha de participar tot-
hom, amb aquests tipus de cotxes arriba un moment que és un problema de seguretat, el po-
den obrir gent hi i consumeixen, allà, droga o el que sigui. Es un problema de tots. Llavors te-
nim un correu de la policia que si teniu un cotxe que ens grinyola una mica i porta molt de
temps el tràmit cal enviar un correu allà i mirarem que passa. No és normal un cotxe que estigui
6 mesos, el que passa és que son 2.100 vehicles a l’any, és una barbaritat. Això son 4 o 5 dia-
ris. El que passa és que la gent continua abandonant el cotxe. Feu aquest correu avisant per-
què la gent sàpiga això, i podeu fer difusió. El nostre servei comunitari recull aquesta opció  i el
donem de baixa així de ràpid, gratis. Però arriba un moment que no podem fer més. 
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Aquí sancionem, tenim la opció que sancionem al cotxe abandonat i si no tenim la assegurança
que son 1.500 €, però la gent continua abandonant el cotxe. És un tema sociològic no sabem
com fer-ho 

La Senyora Patrícia Reche fa una reflexió, a nivell pedagògic el que estem intentant fer és una
mica de difusió. Trauré aquest cas que és un cotxe de ja fa 6 mesos amb la consulta de si s’ha
mogut o no, que m’ho expliquin i poder fer-ho, però jo no sé fins a quin punt és positiu que fem
això d’agilitzar aquesta retirada de vehicles. Tots els vehicles que hi ha al carrer abandonats te-
nen un propietari o propietària, aquesta persona s’ha d’encarregar de donar de baixa, el que
que passa és que això es un tràmit i que costa diners. Llavors és molt més fàcil oblidar-me i
que ho faci un altre,  és un mecanisme i si fa la sanció via publica va l’inspector i tal, fa tot el
procés. Quan fan aquestes queixes, el vehicle tal, ho diuen per xarxes. No és a nosaltres a qui
hem de donar les culpes es a aquell propietari o propietària que ha fet el que no s’ha de fer,
abandonar un cotxe a la seva sort, arriba un punt que arriben a ser perillosos que molts veïns i
veïnes el que fan és, com no el retiren, punxo les rodes o trenco els vidres per que el treguin
demà. Li estem traient tota la responsabilitat al propietari o propietària d'aquest vehicle. Això es
un cost per l’Ajuntament ja que has de tenir un lloc on deixar els vehicles abandonats perquè
burocràticament  fer tot aquest requeriment tot aquest tràmit abans de poder destruir el cotxe i
posar aquestes sancions, és un cost i cada vegada hi ha més.

El senyor José Luis Fernández afegeix que podria ser que aquest cotxe tingui un embargament
d’hisenda i no es pot retirar. 

El senyor José Miguel Sanz a més no poseu més adhesius. Hem de saber que no es pot retirar
i que està en aquesta situació. No poseu més adhesius.

La Senyora Patricia Reche també hi ha molts casos de cotxes que s’està preguntant a hisenda.
I no contesten. Sempre intentem arribar o facilitar una mica el tema, però no és un tema fàcil.
Un tema que hi ha molta casuística. 

El senyor José Miguel Sanz, això del civisme que deia la regidora es un element que pot estar
bé, però és cert que la societat civil per col·lectiu s’ha d’implicar en els barris. Això ho tinc tant
clar, que soc membre d’una associació de veïns, però tampoc es pot demanar a la gent és que
faci passos endavant quan després la resposta és, la que és. La gent a vegades es truca a la
guàrdia urbana quan hi ha sorolls o quan hi ha qualssevol tipus de problemes i triguen hores si
és que arriben. Jo no dubto dels problemes que podeu tenir, ja ho sé. Per exemple l’altra dia a
la festa major va haver-hi el problema al parc Vallparadís no sé si hi havia 3 cotxes de la policia
treballant aquell tema. I a vegades hi ha sensació que ens demanen i qui ha de donar el servei
no hi és. Llavors en coses petites es nota molt, per falta d’informació o el que sigui, però clar si
hi ha manques de contenidors o no es recull els residus en els tempos necessaris perquè no
s'acumuli, si que tenim a l’Ajuntament que posa una sanció. A vegades la sensació que té és, a
mi me estan apretant i estaria bé que el servei funcioni.

La senyora Patricia Reche exposa que no es que vaguin poc a poc. Una cosa és a nivell polític
que és totalment legitim que hi hagi critiques o no, però els servis tècnics estan, funcionen per-
què a la vista està. Simplement volia comentar que sap greu el que es digui dels serveis, els
servis estan, els serveis funcionen i policia arriba a molts requeriments, però és que no s’arriba
a tot, no es pot. Llavors tan de bo es pugues arribar a tot, però quan escoltes a veïns i veïnes
que diuen o m’ha donat la sensació de que, milloreu el servei. Has d’anar òbviament al creixe -
ment millora,  perquè la societat creix però vigilem, a mi em sap greu que es digui que el servei
va fatal. Hi ha molta gent al darrera i és totalment legitim l’opinió que tingui i la percepció que
tingui, però els tècnics...sap greu .

El senyor José Miguel Sanz la meva associació va estar 8 anys per aconseguir que l'Ajunta-
ment per posar una tanca, 8 anys. Que volem que l’Ajuntament funcioni bé..8 anys... 

La senyora Patrícia Reche diu que tant de bo fos possible que el dia que demaneu una recla -
mació d’alguna cosa, el dia següent es pugui posar. Sabeu el que vull dir moltes vegades ens
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trobem amb moltes burocràcies, pressupostos, interventors, inspectors es que hi ha moltíssi-
mes coses darrera, però és molt difícil també a nivell de procés. 

La senyor Isabel Fernández explica sobre els diferents temes. De molts temes vaig fer ja la
consulta de cara al consell d’avui. Els d'urbanisme si que te uns temes mes lents que uns al-
tres. El tema d’urbanisme està preguntat i les àrees de planificació estratègica es que s’ho han
de mirar i donar una resposta que està pendent.

Llavors l’altre tema que et volia comentar es d’Espais Verds que tenim dos temes, és una pena
que hagi marxat el Jordi que ens podria haver contestat. El que si em va contestar es el tema
dels arbres, teniu tota la raó de que no s’ha respectat l'alternança aquesta de Espais Verds ha
confirmat que sí que és veritat que s’han plantat de la mateixa especie i que s’havia de respec-
tar l’alternança i que això es canviarà. El que no sabem encara és quan es trigarà demanarem
pels tempos al servei, però si que teniu raó amb això i que s’havia de mirar aquest canvi dels
arbres.

Gronxador Plaça de la Cooperativa

Anem al gronxador que era l’altre tema, des del Servei d’Espais Verds ens van dir que els catà -
legs  que ens van portar perquè les associacions fessin la tria, en cap catàleg hi havia un gron-
xador per cadira de rodes, si que hi havia molts jocs adaptats que es el que es va posar a la
plaça de la Cooperativa, però és  que pujar una cadira de rodes n’hi ha molt pocs i les catàlegs
que van portar perquè les associacions triessin no n’hi havia. Jo ho desconec perquè no hi era
en aquell moment i no vaig veure els catàlegs, però em diuen això, que la tria va ser un gronxa -
dor adaptat, no un gronxador per cadira de rodes. 

De tota manera si busquem enrere i no és així, mirarem actes o mirarem el que sigui, però des
del servei ens diuen això. Ho confirmem i donem resposta.

Wifi

El tema de wifi, es va enviar un correu electrònic a totes les AV de part de la regidora Ona Mar -
tínez on explicàvem que s’instal·lava wifi a alguns punt de la ciutat, en el Districte 5 és a la Pla-
ça de la Cultura.

Canal D5

Respecte del Canal del D5 és una mica el que ja hem comentat, l’any passat va ser una gestió
mixta ja que es començava i es va constituir una comissió per fer el primer guiatge. Aquest any
la la comissió tècnica que ha demanat la subvenció és l’encarregada de dur a terme el projecte.

Potser ha arribat el moment de tornar a reunir la comissió tècnica i valorar com està funcionant
aquest projecte. La comissió tècnica que ha demanat la subvenció, més qui es vulgui sumar, ho
podeu avaluar i decidir que voleu fer l’any que ve. Podeu decidir no fer res o be decidir fer una
cosa nova, podeu decidir millorar el que s'està fent, el que vosaltres mateixos podeu fer. En ai -
xò teniu tota llibertat i podreu decidir que es publica i que no, a qui es contracta i si voleu...el
que sigui.

Per aquest exercici s’ha de complir el que ja es va demanar, però encara esteu a temps de re-
conduir, som al mes de juliol queden 6 mesos que si veieu que no està anat la cosa per on vos -
altres penseu que hauria d’anar, es qüestió que us torneu a trobar la comissió per fer un primer
balanç de 6 mesos i valoreu que fer i com es podria reconduir. 

Podem facilitar-vos una sala, el que necessiteu, perquè vosaltres pugueu parlar i prendre una
decisió del que voleu fer. Això sempre esteu a temps de reconduir. Vosaltres teniu un pressu-
post  per fer unes activitats que veu dir que faríeu i es qüestió de veure si esteu contents, si no,
si voleu donar-li un altre enfocament. Si voleu fer una campanya perquè la gent hi participi. El
que vosaltres considereu.
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Com a suggeriment i donar una empenta, és veritat que falten entitats, està la comissió tècnica
per fer això i si que es veritat que en el pròxim consell a veure si es pot parlar d’aquesta comis-
sió tècnica, perquè es molt just el tema de reunir-se, de decidir i de demanar a la subvenció i
aquest any va ser així i caldrà valorar la qüestió de com quedara l’any vinent.

La senyora Carlota Menéndez volia dir que la idea del canal està molt be, però un canal perquè
funcioni ha de tenir continguts i els continguts es el mes difícil de fer. Si després no hi ha un
contingut que sigui interessant, no serveix de molt. Llavors que hauríem de fer aquí? Aquí hau-
ríem de fer que les diferents associacions que formen part del districte 5 pensin que tenen un
canal per anunciar tot allò que volen fer o per anunciar allò que volen denunciar. S’ha de dir, si
tu vols fer això posa’t en contacte amb la persona de referència, li dius qui ets i després que re-
presenta i què vols dir, aquesta persona el que fa és que intenta que no es quedi mort o intenta
fer noticies que és el més fàcil, però el contingut hauria de venir de les associacions de les co-
ses que es fan, per exemple un anunci de la caminada...etc. Si per exemple Pere parres vol de-
nunciar que hi ha 10 cotxes a no se on, ho ha de dir a través d’aquest canal. Dir-li a aquest per -
sona volem denunciar això i que surti i llavors tothom ho veuria, però sinó hi ha contingut... 

Tot és important, si tu fas una botifarrada es igual que siguin deu o quatre ..a vegades ens falta
aquest petit pas de dir tot, perquè és  el nostre canal. Si després de fer tot això no s’anima, per -
què ja no es per desconeixement, ja es veurà, però ara que s’ha fet l’esforç de totes les entitats
que son del districte 5, dir mira no, no fa falta, sap greu.
 
Sobre l’obertura de l’Avinguda de les Arts

La senyor Isabel Fernández explica que es va fer la consulta perquè també és un inquietud de
l’AV de Poble Nou-Zona Esportiva i de Can Gonteres. Van obrir per asfaltar momentàniament, i
van tornar a tancar. Fins que no es recepciona l’obra per part de l’Ajuntament, la mobilitat no es
competència  de  l’Ajuntament,  és  competència  del  privat.  En  el  moment  que es  recepcioni
l’obra, que serà en breu, però saben dir exactament quan, es podrà obrir. Els de la Sosi tenen
la resposta. Us ho enviarem a tots els membres del consell de districte així ja ho teniu. Està
tancada amb raó d’estar tancada. 

Hi ha alguna intervenció de persones que no formen part del Consell, la senyora Isabel Fernán-
dez recorda que aquestes intervencions no sortiran en acta.

5. Consultes de la ciutadania

No hi ha consultes de la ciutadania

La senyora Patrícia Reche s'acomiada i dona les gràcies als consellers i conselleres per la seva
assistència. La presidenta aixeca la sessió, la qual, com a secretària, estenc aquesta acta.

Secretària Presidenta

Isabel Fernández Lázaro Patricia Reche Martínez

12


	 ACTA DE LA SESSIÓ DEL CONSELL MUNICIPAL DEL DISTRICTE 5
	 Desenvolupament de la sessió


